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TINGSRYDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2 (25) 

Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 1 

Allmänhetens frågestund 
Dm KS/2019:185 1.1.2 

Ärendet utgår. 

I~ I 
Utdrags bestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§2 

Revisorerna har ordet 
Dm KS/2019:194 1.2.7 

Ärendet utgår. 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 3 

Folkhälsopolicy för Tingsryds kommun 
Dm KS/2019:192 1.3.1 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige att anta folkhälsopolicyn för Tingsryds kommun 
enligt protokollsbilaga. 

2. Policyn är gällande från det datum beslutet vinner laga kraft till den 31 :e 
december 2025. 

3. Mål och mått införs i målstyrnings system och rapp01ieras till utskottet för 
arbete och lärande av folkhälsosamordnaren årligen. 

Beskrivning av ärendet 

För att skapa en långsiktig och hållbar struktur gällande folkhälsoarbetet 
presenteras hä1med en policy avseende folkhälsa för Tingsryds kommun. Policyn 
ska underlätta prioritering och öka möjligheten att nå önskade mål inom området. 
Då Tingsryds sedan 2012 står bakom den länsgemensamma folkhälsopolicyn-En 
god hälsa för alla! För hållbar utveckling och tillväxt i Kronobergs län blir den 
länsgemensamma folkhälsopolicyn naturligt utgångläget även för den kommunala 
folkhälsopolicyn. 

Tre målområden är prioriterade för kommunen och avser delaktighet och 
inflytande i samhället, barns och ungas uppväxtvillkor samt Alkohol, Narkotika, 
Doping, Tobak och Spel (ANDTS). Det huvudsakliga arbetet med frågorna sker i 
gruppen för Trygg Uppväxt i Tingsryd (TUT-gruppen) som är en tvärprofessionell 
grupp från Bildningsförvaltningen, avdelningen för arbete och lärande samt 
kommunpolis där folkhälsosamordnaren är sammankallande. Vidare föreslås att 
folkhälsosamordnaren rapp01ierar mått och aktiviteter till utskottet för arbete och 
lärande årligen. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteskrivelse Avdelningschef arbete och lärande 2018-11-06 
2. Folkhälsopolicy för Tingsryds kommun 
3. Arbete- och lärandeutskottet 2018-11-27 § 252 
4. Kommunstyrelsen 2018-12-17 § 318 

Beslutet skickas till 
Nämnder samt arbete- och lärandeutskottet 

l~ I 
Utdrags bestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§4 

Motion om bättre säkerhet på väg 120 och Sydostledens dragning 
i Urshults samhälle 
Dnr KS/2019:187 1.2.6 

Beslut 

Kommunfullmäktige bifaller motionen i enlighet med bilagt förslag (skrivelse 
från 2018-11-07) med tillägg att vägmärken, vid U rshults östra infa1i där 
cykelvägen korsar väg 120, ska installeras. 

Beskrivning av ärendet 

Lennmi Fohlin (C), A1m-Christin Johansson (C) och Mikael Andersson (C) 
länmade 2018-02-26 in en motion till kommunfullmäktige om säkerheten på väg 
120 och Sydostledens dragning i Urshults samhälle. I motionen framförs 
önskemål om att kommunen skall påverka Trafikverket så att: 

- Det skyndsamt sätts upp vägbommar med vägmarkeringar eller trafikljus 
där Sydostleden korsar väg 120 i Urshults samhälle. 

- Hastigheten i Urshults samhälle sänks till 40 km/h i enlighet med 
Sockenrådets tidigare önskemål och skrivelse. 

Efter att motionen länmades in har hastigheten i Urshults samhälle sänkts till 40 
km/h. 

Beslutsunderlag 

1. Skrivelse Teknisk chef, 2018-11-12, bilaga 1 
2. Motion Centerpmiiet, 2018-02-26 
3. Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-12-03 § 294 
4. Kommunstyrelsen 2018-12-17 § 324 

Beslutet skickas till 
Motionärerna 
Kommunstyrelsen 
Tekniska avdelningen 

I~ I 

Utdragsbestyrkande 



TINGSRYDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6 (25) 

Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 5 

Motion angående anställning till högre befattningar inom 
kommunen 
Dm KS/2019:188 1.2.6 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till personalutskottets 
yttrande. 

Reservation 

Björn Hvornum (TiA) och Maiiin Uleskog (TiA) reserverar sig mot beslutet. 

Beskrivning av ärendet 

Björn Hvornum (TiA) och Maiiin Uleskog (TiA) lämnade 2018-03-05 in en 
motion om anställingar till högre befattningar i kommunen. 

Motionärerna föreslår att Tingsryds kommun vid nyanställning av högre 
tjänstemän anställer i en grundbefattning och använder sig av ett förordnande till 
en högre befattning. Denna modell används ibland i stora organisationer. Tanken 
är att arbetsgivaren ska kunna omplacera en medarbetare när förordnandet upphör 
om arbetsgivaren inte är nöjd med prestationen. 

Personalutskottets yttrande 

Modellen är mycket ovanlig i små kommuner av flera orsaker, bland annat med 
anledning av svårigheten att rekrytera till högre befattningar. Konsekvenser kan 
bli att rekryteringsläget blir ännu svårare för Tingsryds kommun om kommunen 
använder sig av en anställningsmodell som ger medarbetarna en mer otrygg 
anställning. Det är också betydligt svårare i en liten organisation att hitta bra 
lösningar för medarbetaren och organisationen om förordnandet upphör. 

Kommunen har under de senaste åren endast haft ett par förhandlingar vid avslut 
av högre tjänstemän/chefer där lön har betalats ut vid avslutet. Omsättningen av 
högre tjänstemän beror oftast inte på att arbetsgivaren har velat avsluta 
anställningarna utan att medarbetarna själva har sagt upp sig. 

När det gäller anställning av kommunchef och VD finns möjlighet att teckna en 
anställning där Lagen om anställningsskydd inte gäller. Arbetsgivaren och 
medarbetaren tecknai· då avtal om hur anställningen ska avslutas. Den so1iens 
avtal har tecknats med ny kommunchef och nya VDar i kommunens organisation 
de senaste åren och nu har alla på de befattningarna sådana avtal. Detta ser 
pesonalutskottet som en lämplig metod att säkerställa en trygg anställning för 
medarbetare med en given kostnad för ett eventuellt avslut. Det är också de 
anställningsavtal som är vanligast inom mindre kommunala organisationer. 

Utdragsbestyrkande 



TINGSRYDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 7 (25) 

Kommunfullmäktige 

§ 5 fortsättning 

Ärendets beredning 

2019-02-04 

Ärendet har beretts på personalavdelningen, kommunledningsförvaltningen. 

Beslutsunderlag 

1. Motion från Tingsrydsalternativet 2018-03-05 
2. Tjänsteskrivelse från personalchef 2018-10-11 
3. Protokoll från personalutskottet 2018-11-19 § 43 
4. Kommunstyrelsen 2018-12-17 § 325 

Beslutet skickas till 
Motionärerna 
Personalutskottet 
Kommunstyrelsen 

l~ I 
Utdragsbestyrkande 



TINGSRYDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 8 (25) 

Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 6 

Motion om att utveckla yrkesutbildning för vuxna 
Dnr KS/2019:189 1.2.6 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen anses besvarad med hänvisning till 
arbete-och lärandeutskottets yttrande. 

Beskrivning av ärendet 

En motion har inkommit till Tingsryds kommunfullmäktige den 3 augusti 2018 
gällande möjligheten att skapa gymnasiala yrkesvuxkurser och 
yrkesvuxutbildningar i samarbete mellan Tingsryds vuxenutbildning och 
Wasaskolan. Vidare uppmanar motionen till utredning av möjlighet att skapa 
lärlingsutbildningar för vuxna i samarbete med lokala företag och utökat 
samarbete med övriga kommuner i Kronoberg runt gymnasiala 
yrkesvuxutbildningar. 

Arbete- och lärandeutskottets yttrande 

Avdelningen för arbete och lärande anser att det redan fim1s ett gott samarbete 
mellan Vuxenutbildningen och Wasaskolan gällande yrkesutbildningar och att det 
inte är praktiskt möjligt att förtäta detta samarbete ytterligare. Vuxenutbildningen 
har aktivt valt att inte satsa på lärlingsutbildning då det är kostnadsdrivande i 
förhållande till de relativt begränsade antalet elever det kan omfatta. Det finns 
även ett gott och omfattande samarbete mellan Tingsryds kommun och de andra 
kommunerna i Kronobergs län gällande gymnasiala yrkesvuxutbildningar och att 
det inte behövs några ytterligare åtgärder för att förbättra ett redan gott samarbete. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse Avdelningschef arbete och lärande 2018-10-22 
2. Motion gällande utveckling av yrkesutbildning för vuxna 
3. Protokoll Arbete- och lärandeutskottet 2018-11-27 § 250 
4. Kommunstyrelsen 2019-01-21 § 326 

Beslutet skickas till 
Motionären 
Kommunstyrelsen 
Arbete- och lärandeutskottet 

Utdragsbestyrkande 



TINGSRYDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9 (25) 

Kommunfullmäktige 2019-02-04 
§ 7 

Motion om barngruppernas storlek i förskolan 
Dnr KS/2019:45 1.2.6 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till bildningsnämndens 
·yttrande. 

Reservation 

Göran Mård (V), Kristina Brovall (V), Ann-Louise Viking (SD), Ingegerd 
Carlsson (SD) Alf Augustsson (SD), Allan Johansson (SD), Jim Viking (SD) och 
Maiiin Nord (SD) reserverar sig till förmån för Göran Mårds (V) yrkande. 

Beskrivning av ärendet 

Bildningsnämnden fick 2018-06-11 motion om barngruppernas storlek i förskolan 
på remiss från kommunfullmäktige. Motionen är inlämnad av Vänsterpaiiiet som 
yrkar att bildningsnämnden ska få i uppdrag att få ner barngruppernas storlek på 
kommunens förskolor enligt Skolverkets riktlinjer och att man staiiar med 
grupperna för barn mellan ett och tre år. Bildningsförvaltningen har ai·betat fram 
följande förslag till yttrande över motionen: 

Yttrande 

Bildningsnämnden har tagit del av motionen och instämmer i vikten av att arbeta 
för en så bra sammansättning av lokaler, miljö, antal barn och personal som 
möjligt på våra förskolor. 

Skolverkets riktmärken är en viktig faktor i framtida organisatoriska förändringar 
för bildningsnämnden. Ambitionsnivån är att ha personal som mår bra och 
upplever att de hinner med sitt uppdrag, samt barn som är trygga och får god 
stimulans och utveckling. I dagsläget har Tingsryds kommuns barnomsorg ett 
snitt på 17,1 barn per avdelning och en förhållandevis hög (sett till riket) 
personaltäthet på strax över 5,4 barn/personal. Det faktiska antalet barn per 
enskild avdelning skiljer sig dock från enhet till enhet, och spännvidden är från 10 
till 27 i antal barn på avdelningarna. 

Detta visar på första komplexiteten inom ormådet, lokalerna och deras 
utformning. Här skiljer förutsättningarna åt, och de olika lokalernas storlek och 
utformning ger skiftande lämplighet för antalet barn. Att skaffa fler lokaler för att 
till exempel dela de grupper som är över 20 
(förvaltningen har i dagsläget åtta sådana avdelningar), skulle kräva tillgång till 
andra lokaler i våra olika orter, alternativt nybyggnation eller anskaffande av 
tillfälliga så kallade moduler för förskole- eller 

Utdragsbestyrkande 



TINGSRYDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 10 (25) 

Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 7 fotisättning 

skolverksamhet. Den andra faktorn som måste beaktas är personal, både 
tillgången och kompetens. Enligt studier är kompetensen på personalen och 
sammansättningen av barngruppen viktigare än storleken. Här arbetar nämnden 
hårt för att bibehålla och helst öka vår kompetens, men den nationella bristen på 
utbildade lärare och förskolelärare gör sig också påmind i Tingsryd. 

Detta gör att mindre barngrupper måste korrelera med en kunnig och kompetent 
personalgrupp och har inget mervärde som enskild åtgärd. 

Tingsryds kommun har en god barnomsorg med nöjda vårdnadshavare. Att 
barngruppernas storlek har betydelse vet vi, men det är inte en ensam avgörande 
faktor. Den totala sammansättningen av variablerna; personaltäthet, kompetens, 
sammansättningen av barngruppen och lokalerna avgör kvaliten. Enligt studier 
från Göteborgs universitet är då inte själva storleken på barngruppen avgörande, 
utan ovanstående variabler tillsammans. 

Bildningsnämnden når de uppsatta ambitionsnivåerna med antal barn per pedagog 
i förskolan och skolan i dagsläget utifrån de ekonomiska förutsättningar nämnden 
har. Att minska barngruppernas storlek har även ekonomiska påverkningar som 
inte nämnden har kapacitet för idag. "Ett förenklat räkneexempel på medel som 
skulle behöva tillskjutas är att titta på nationella schablonssiffror gällande 
byggnation; En ny avdelning kostar cirka 4-5 miljoner att bygga, exklusive 
framtida driftmedel. Med samma ambitionsnivå på personaltäthet och till exempel 
12 barn på avdelningen; 2,2 tjänster, cirka 1 miljoner/år." 

Bildningsnämnden behöver fmisätta arbeta brett för att ha en fo1isatt god förskola. 
Det gäller både lokaler och deras storlek och utformning, men det gäller också en 
fmisatt god personalpolitik med höga ambitioner på kompetent och kunnig 
personal för att få god kvalite. 

Beslutsunderlag 

1. Motion 2018-06-11 
2. Bildningsnämnden 2018-10-23 § 107 Motion om barngruppernas storlek i 

förskolan 
3. Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-01-07 § 26 
4. Kommunstyrelsen 2019-01-21 § 26 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Göran Mård (V) yrkar med instämmande av Ann-Louise Viking (SD), Björn 
Hvornum (TiA) <_?Ch Martin Uleskog (TiA) att motionen bifalls. 

Marie Fransson (M) yrkar med instämmande av Mikael Andersson (C) och Johan 
Karlsson (C) bifall till kommunstyrelsens förslag. 

I Ar I 

Utdragsbestyrkande 



TINGSRYDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 11 (25) 

Kommunfullmäktige 

§ 7 fotisättning 

Beslutsgång 

2019-02-04 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige bifaller Marie Franssons (M) yrkande. 

Omröstning begärs. 

Med 31 ja-röster mot 10 nej-röster bifaller kommunfullmäktige Marie Franssons 
(M) yrkande. 

Beslutet skickas till 
Motionärerna 
Bildningsnämnden 

lk I 

Utdragsbestyrkande 



TINGSRYDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 12 (25) 

Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 8 

Förslag till förändring av taxa miljöbalken 
Dnr KS: 2019:46 1.3.1 

Beslut 

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet om ändring i taxan för prövning och 
tillsyn inom miljöbalkens och strålskyddslagens område gällande enskilda och 
gemensamma avloppsanordningar till miljö- och byggnadsnämnden för att invänta 
aktuell och uppdaterad tillsyns- och kontrollplan samt behovsutredning. 

Beskrivning av ärendet 

Miljö- och byggnadsnämnden har som målsättning att 200 bristfälliga enskilda 
avloppsanläggningar skall godkännas per år. Idag har miljö- och 
hälsoskyddsinspektörema en handläggnings tid på 5 timmar. Miljö- och 
byggnadsförvaltningen har konstaterat att denna tid inte räcker till. 

Bakgrunden till detta är att minst 310 bevakningar för enskilda avlopp sattes på en 
miljö- och hälsoskyddsinspektör när hon böljade sommaren 2017. Dessa 
bevakningar hade redan gått ut och sträckte sig från 2010 till sommaren 2017. De 
flesta av dessa bevakningar var "krångliga" fall. Vidare fanns minst 38 
entreprenörsrappo1ier där ärendena inte var avslutade, vilka satt i en bokhylla när 
miljö- och hälsoskyddsinspektören böijade sommaren 2017. Lika många, eller fler 
avloppsärenden där entreprenörsrapp01ien hade inkommit var inte avslutade och 
arkiverade. Minst 32 öppna ansökningsärenden som "glömts b01i? 11 hittades vid 
genomgång av arkivet. Fler hittades men har kunnat avslutas sen dess. 

För att hinna 200 avlopp per år, och för att hålla sig till budget, har 
avloppsärenden som tagit för lång tid/varit krångliga/behövt kompletteras eller på 
annat sätt följas upp med mer krav efter att tillstånd skrivits, lagts åt sidan för att 
hinna 200 nästa år och så vidare. Från sommaren 2017 till nu har en miljö- och 
hälsoskyddsinspektör ägnat stor del av sin tjänst åt att gå igenom de enskilda 
avloppsanläggningsärendena som hittades och ej var avslutade. Detta visar att 5 
timmars handläggningstid är för lite för att hinna handlägga 
avloppsanläggningsärenden. 

Miljö- och byggnadsförvaltningen har även jämfört hur lång handläggningstid 
andra kommuner har: 

- Lessebo, 6 timmar 
- Ulricehamn, 6 timmar 
- N 01Tköping, 8 timmar 
- Linköping, 7 timmar 
- Älmhult, 5 timmar som precis ska bli 6 timmar 
- Karlskrona, 8 timmar 
- Miljöförbundet, 6 timmar 
- Ljungby, 6 timmar 

Utdragsbestyrkande 



TINGSRYDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 13 (25) 

Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 8 fotisättning 

- Växjö, 6 timmar 
- Ronneby, 6 timmar 
- Bromölla, 6 timmar 

Beslutsunderlag 

1. Miljö- och byggnadsnämnden 2018-12-03 § 119 Förslag till 
förändring av taxa miljöbalken 

2. Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-01-07 § 13 
3. Protokoll kommunstyrelsen 2019-01-21 § 27 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Kristina Brovall (V) yrkar med instämmande av Björn Elmqvist (C), Björn 
Hvornum (C), Britt-Louise Berndtsson (C), Maiiin Nord (SD) och Johan 
Karlsson (C) att ärendet om ändring i taxan för prövning och tillsyn inom 
miljöbalkens och strålskyddslagens område gällande enskilda och 
gemensamma avloppsanordningar åte1Temitteras till miljö- och 
byggnadsnämnden för att invänta aktuell och uppdaterad tillsyns- och 
kontrollplan samt behovsutredning. 

Christian Ward (M) yrkar med instämmande av Tomas Blomster (S) bifall 
till kommunstyrelsens förslag och därmed att ärendet ska avgöras idag. 

Christian Wai·d (M) yrkar om ett tillägg att ge miljö-och byggnadsnämnden 
i uppdrag att utreda möjligheten att frångå likställighetsprincipen där saklig 
grund föreligger. 

Anette Weidenmark (KD) yrkar om ajournering. 

Sammanträdet ajourneras. 
Sammanträdet återupptas. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer Christian W ai·ds (M) yrkande om att ärendet ska avgöras 
idag mot Kristina Brovalls (V) yrkande om åte1Temiss och finner att 
kommunfullmäktige bifaller Christian Wards (M) yrkande. 

Omröstning begärs. 

Med 16 nej-röster mot 22 ja-röster åte1Temitterar kommunfullmäktige 
ärendet till miljö-och byggnadsnämnden enligt kommunallagens 
bestämmelser om minoritetsåterremiss. 3 ledamöter avstår. 

Utdrags bestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 8 fortsättning 

Beslutet skickas till 
Miljö- och byggnadsnämnden 

Utdrags bestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§9 

VA-taxa 2019 
Dm: KS: 2019:40 1.3.1 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att brukningsavgiften för fast och rörlig kostnad 
i VA-taxan 2019, avgifterna§§ 13-20 höjs med 4,1 % för att täcka ökade 
kostnader för verksamheten. 

2. Taxan träder ikraft från och med den 1 juli 2019. 

3. Tingsryds kommun indexjusterar från och med 2020 brukningsavgiftens fasta 
och rörliga del i VA-taxa, avgifterna§§ 13-20 årligen i enlighet med prisindex 
för kommunal verksamhet (PKV). Kommunstyrelsen får för varje kalenderår 
(avgiftsår) besluta att höja de i taxan antagna avgifterna med upp till den 
procentsats som motsvarar de tolv senaste månadernas förändring av Prisindex 
för kommunal verksamhet, PKV, räknat fram till den 1 oktober året före 
avgiftsåret. 

Beskrivning av ärendet 

Nuvarande VA-taxa antogs av kommunfullmäktige 2013-06-27. Så väl 
kostnader som behov av investeringar har ökat sedan dess. Ett exempel är 
revisionsrapport från våren 2018 som belyser behov av att öka takten på 
förnyelsen av ledningsnätet. Också myndighets- och lagkrav har ökat för 
verksamheten, vilket ökar arbetsbördan på personalen. 

VA-verksamhet lyder under vattentjänstlagen och får inte ta ut avgifter som 
överstiger verksamhetens kostnad. Dock kan kommuner besluta att 
skattefinansiera verksamheten i de fall då en taxehöjning inte är aktuell. 

Beslutsunderlag 

1. Skrivelse VA-chef, 2018-12-06 
2. Sammanställning påverkan på normalhushåll 
3. Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-01-07 § 6 
4. Protokoll kommunstyrelsen 2019-01-21 § 21 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Tekniska avdelningen 

I At I 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 10 

VA-taxa slam och lakvatten 2019 
Dnr KS/2019:41 1.3.1 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att taxan för mottagande av externt slam, så som 
slam från enskilda avlopp, är 230 kr/m3 exklusive moms. 

2. Taxan för mottagande och rening av lakvatten är 13,75 kr/m3 exklusive moms. 

3. Dessa taxor träder ikraft från och med den 1 april 2019. 

Beskrivning av ärendet 

Tidigare har avtal mellan renhållningen och VA reglerat kostnaderna för slam och 
lakvatten. När renhållningsverksamheten nu delas och uppgår i bolag är beslut om 
taxa en tydligare och nödvändig angelägenhet. Förslag till taxa baseras på 
framräknade kostnader och samsyn mellan några av de kommuner som ingår i 
Södra Småland Miljö och Avfall (SSAM). 

VA-verksamhet lyder under vattentjänstlagen och ska ta ut avgifter på ett sådant 
sätt att abonnenterna inte betalar för kostnader som uppkommer till följd av annan 
verksamhet. 

Beslutsunderlag 

1. Skrivelse VA-chef, 2018-12-05 
2. Kostnadsberäkning slamhantering 
3. Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-01-07 § 7 
4. Protokoll kommunstyrelsen 2019-01-21 § 22 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Mikael Jeansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande finner att kommunfullmäktige bifaller Mikael Jeanssons (S) yrkande. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Tekniska avdelningen 

I Af I 
Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 11 

Inkallelseordning nämnder, styrelser och utskott 
KS/2019:164 1.3.1 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige antar inkallelseordning för ersättare i 
kommunstyrelsen och nämnder under mandatperioden 2019-2022, 
inklusive Tingsrydsalternativets tilläggsyrkande. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att ersättare alltid ska inkallas samt att 
ersättare i första hand inkallas enligt invalsordningen, i andra hand enligt 
inkallelseordningen. 

Beskrivning av ärendet 

I kommunallagen 6 kap 16 § anges att fullmäktige ska bestämma i vilken ordning 
ersättare ska tjänstgöra. Det föreslås att invalsordningen för mandatperioden 
2019-2022 i första hand gäller som grund för hur ersättare kallas in till 
kommunstyrelse, nämnder och utskott och i andra hand den inkallelseordning som 

fullmäktige beslutar om. 

V aij e paiii har uppmanats att sända in en lista till kansliavdelningen med den 
ordning de avser gälla för ersättare, i de fall deras egna paiiikamrater inte kan 
närvara vid aktuellt sammanträde. Den utgör efter fullmäktiges beslut 
inkallelseordningen. Följande paiiier finns representerade i Tingsryds kommuns 
nämnder och styrelser under aktuell mandatperiod: S, C, SD, M, KD, V och TiA. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde konstaterades att uppgifter från 
Tingsrydsaltemativet inte är kompletta. I övrigt har paiiierna inkommit med 
uppgifter. 

Beslutsunderlag 

1. Bilaga 1 Inkallelsesordning Tingsryds kommun mandatperioden 2019-
2022 

2. Tjänsteshivelse från kanslichef, 2018-12-12 
3. Valberedningen 2018-12-18 § 76 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Björn Hvornum (TiA) yrkar att inkallelseordning avseende Tingrydsalternativet 
(TiA) är enligt följande ordning: V, C, KD, SD, M, S 

I J1/ I 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige 

§ 11 fo1tsättning 

Beslutsgång 

2019-02-04 

Ordförande finner att kommunfullmäktige bifaller Björn Hvomurns (TiA) 
yrkande. 

Beslutet skickas till 
Styrelser, nämnder, bolag och utskott 

I~ I 
Utdragsbestyrkande 



TINGSRYDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 19 (25) 

Kommunfullmäktige 

§ 12 

Inkomna motioner 
Dnr 2019:138 1.2.6 
Beslut 

2019-02-04 

Kommunfullmäktige sänder motionen till kommunstyrelsen för yttrande. 

Beskrivning av ärendet 

Mikael Andersson (C), Anna Johansson (C), Cecilia Cato (C), och Britt-Louise 
Berndtsson (C) har inkommit med en motion om återinrättande av kultur-och 
fritidsnämnd om fem ledamöter och ersättare. 

Beslutsunderlag 

Motion om återinrättande av kultur-och fritidsnämnd 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 20 (25) 

2019-02-04 

§ 13 

Inkomna interpellationer 

Inga interpellationer har inkommit till kommunfullmäktige. 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 14 

Inkomna medborgarförslag 
Dnr 2019:159 1.2.2, 2019:140 1.2.2 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige remitterar medborgarförslag om nattis till 
bildningsnämnden för yttrande. 

2. Kommunfullmäktige sänder medborgarförslag om att sprida kunskap om 
förintelsen, antisemitism och rasism till kommunens elever, till 
kommunstyrelsen för handläggning och besvarande. 

Beskrivning av ärendet 

Från en medborgare har inkommit ett medborgarförslag om nattis. 

Från en medborgare har inkommit ett medborgarförslag om att sprida kunskap om 
förintelsen, antisemitism och rasism till kommunens elever. 

Beslutsunderlag 

1. Medborgarförslag om nattis 
2. Medborgarförslag om att sprida kunskap om förintelsen, antisemitism och 

rasism till kommunens elever 

Beslutet skickas till 
Bildningsnämnden 
Kommunstyrelsen 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 15 

Val av revisorer, Stiftelsen Tingsrydsbostäder 
Dnr KS/2019:193 1.2.5 

Beslut 

Kommunfullmäktige besluta att välja följande revisorer för Tingsryds kommun, 
Stiftelsen Tingsryds bostäder och Tingsryds Industristiftelse för åren 2019-2022: 

1. Kommunfullmäktige väljer Kerstin Pettersson (C) och Börje Johansson (S) 
som ordinarie revisorer i stiftelsen Tingsrydsbostäder. 

2. Kommunfullmäktige väljer Mats Karlsson (C) och Peter Koch (M) som 
ersättande revisorer i stiftelsen Tingsrydsbostäder. 

3. Därmed upphävs del av beslut nya kommunfullmäktige§ 47 2018-12-20. 

Beskrivning av ärendet 

Det har inkommit infmmation från stiftelsen Tingsrydsbostäder att deras stadgar 
anger att valet av revisorer till stiftelsen ska gälla två ordinarie och två ersättare. 

Det föreslås därför att valet i fullmäktige görs om avseende stiftelsen 
Tingsrydsbostäder. 

Beslutsunderlag 

1. Protokoll Valberedningen 2018-11-29 § 8 
2. Protokoll kommunfullmäktige 2018-12-10 § 47 

Beslutet skickas till 
De valda 
F Öliroendemannaregistret 
Personalavdelningen 
Stiftelsen Tingsrydsbostäder 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige 

§ 16 

Meddelanden 
Dm KS/2019:190 1.2.7 

Beslut 

2019-02-04 

Kommunfullmäktige tar emot följande meddelanden: 

1. Ny ledamot/ersättare för ledamot i kommunfullmäktige. Avgången ledamot 
Christel Blondin (S), ny ledamot Barbro Svensson (S) och ny ersättare Niklas 
Johansson (S). 

2. Protokoll kommunstyrelsen 2019-01-21 § 30 Utredning om 
jämställdhetsintegrering kultur-och fritidssektorn i Tingsryds kommun 

I A1 I 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 17 

Ledamöternas frågestund 
Dm KS/2019:191 1.2.6 

Beslut 

Kommunfullmäktige tar emot informationen. 

Beskrivning av ärendet 

Kommunstyrelsens ordförande Mikael Jeansson (S) återkopplar till Allmänhetens 
frågestund vid kommunfullmäktiges förra sammanträde gällande 
bibliotekslokalen i Konga. Han uppger att det för närvarande inte finns några 
planer på vad kommunen vill använda lokalen till. 

Mikael Jeansson (S) uppger att kommunstyrelsen har åtenemitterat det ärende 
som gäller jämställdhetsintegrering inom kultur-och fritidssektorn till kultur-och 
fritidsutskottet. Info1mationen är knuten till den interpellationsdebatt i ärendet 
som hölls mellan honom och Britt-Louise Berndtsson vid ett 
fullmäktigesammanträde föna året. 

Mikael Jeansson (S) ställer en fråga till Christian Ward: debiterar miljö-och 
byggnadsnämnden extra för "krångliga ärenden"? 

Christian Ward (M) svarar att ja, så är fallet. 

Björn Hvornum (TiA) har en fråga om handläggningstiden för ett 
medborgarförslag om försäljningen av skogsfastigheten i Vieboda. Han hänvisar 
till att hans parti lämnat in en motion om hur fullmäktige behandlar motioner. 

Mikael Jeansson (S) uppger att ett uppdrag getts till 
kommunledningsförvaltningen att utreda hur arbetet med motioner och 
medborgarförslag kan effektiviseras. Han uppger också att frågan om hur politiker 
skriver motioner också kan spela roll för handläggningstiden. Den frågan ska 
fullmäktiges presidium lyfta vid ett möte med gruppledare. 

Britt-Louise Berndtsson (C) undrar vilken tjänsteman som är ansvarig för 
tillgänglighetsfrågor och med hur många procent i sin tjänst. 

Magnus Carlberg (S) säger att det kommer bli någon form av organ eller råd för 
personer som driver frågor kring tillgänglighet. Idag ligger inte frågorna på en 
person eller en nämnd, utan det är allas ansvar. 

Ann-Louise Viking (SD) rättar Björn Hvornum med upplysningen att det är 
medborgarförslag som han åsyftar och inte motioner. 

Utdrags bestyrkande 
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Kommunfullmäktige 2019-02-04 

§ 1 7 fortsättning 

Johan Karlsson (C) svarar Christian Ward på dennes kommentar gällande beslutet 
om taxa vid miljö-och byggnadsnämnden. Förslaget kom enligt nämnden till med 
hänvisning till problemfall, men Christian Ward sade att man redan idag debiterar 
för dessa ärenden. Varför kom då ärendet upp? 

Christian Ward (M) säger att med tanke på att ärendet blev åtenemitterat så får 
nämnden återkomma med svar på frågan. 

Ingegerd Karlsson (SD) har en fråga till Mikael Jeansson (S). Hon och flera 
politiker har planerat att göra ett studiebesök vid KmTebo i december månad. 
Kommunledningsförvaltningen skulle återkomma med besked när nycklarna till 
huset hade lokaliserats. Sedan har hon inte hört något. Var är nycklarna till 
Kmrebo? 

Mikael Jeansson (S) uppger att nycklarna finns på förvaltningen. 

Beslutet skickas till 
Cristian Ward 
Mikael J eansson 

Utdrags bestyrkande 
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